
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde referat 
Torsdag den 22.10.2020 

JYL matrikel 
Der er sandwich fra kl. 17:30-18:00 
Møde fra kl. 18:00-21:00 
Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældre: Jesper Rasmussen, Jesper van 
Vliet Tews, Samuel Rütsou, Grethe 
Fuglsang, Brit Sejersbøl Hansen, Kenneth 
Plejdrup, Benjamin Salvad 
 
Medarbejdere: Pernille, Signe 
 

Elever: Maria, Alexander 
 
Eksterne:  
 
Ledelse: Brian Venneberg, Ditte Hasbeck 
Svendsen  
 
 

Afbud 
 
 
 

Ditte Hasbeck  
Benjamin Salvad 

Møde-
leder 

Samuel Rütsou Referent Signe Ingeborg Brandt 

Punkt Sag Referat 
 

1. 
 
Godkendelse af ref 
 

Forståelsesspørgsmål til Mellemform/K og N/ 
punkt 11. Skoleleder uddyber.  
 
Referatet godkendt 

 
2. 

 
Godkendelse af dagsorden 
 

Punkt 6 rykket til lukket punkt 11.  
 
Dagsorden godkendt 

3. Meddelelser fra elevråd Elevrådet har drøftet lejrtur udenlands.  
1)  Tradition på skolen  
2) Sprogmæssigt en fordel.  
3) Et samlingspunkt og de små ser frem til det?  
4) Hvad med de input elevrådet kom med sidst? 
 
Hvad sker der med sidste skoledag? 9. klasse håber 
meget på sidste skoledag.  
Hvad med vores juleturnering på Bau?  
Elevrådet arbejder med smittereducerende tiltag.  
 
Skoleleder: Mobilpolitiken består. Udearealer: Har 
været en del af skolebestyrelsens samlede budget, 



 

 

og prioriteres. Lejrskoler tager vi punktet senere. 
Centeret: I må godt gå i centeret, men der bliver 
stramninger omkring rygning, og hvordan det skal 
håndhæves. Juleturnering: Det er en smitterisiko, 
men vi arbejder på hvordan en juleturnering kan 
lade sig gøre. Klasserne må ikke blandes, og 
kagesalg er ikke muligt. Vi vil gerne gøre det inden 
for rammerne af Covid19 situationen.  
 
Formand: Vi må alle tænke kreativt, og lave nye 
traditioner inde for traditionen. Der er forståelse at 
det opleves frustrerende for eleverne.  

4. Orientering omkring suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen 

 

Valgmøde før efterårsferien. Benjamin Salvad blev 
valgt ind i bestyrelsen på det mandat der var ledigt.  
Andre Reinhard Fehrn 1. suppleant.  
Nghi Trong Quang Le 2. suppleant.  
Mikael Lindholt Andersen 3. suppleant. 
 
D. 13/10 melder en forældre sig der gerne vil være 
suppleant, og er blevet tredje suppleant. Alle bliver 
inviteret til næste skolebestyrelsesmøde. Herefter 
efter behov. Vi eftersøger fortsat eksterne 
medlemmer.  

 
5. 
 

Godkendelse af principper 

Behandling og evt godkendelse af princip 
for lejrskoler.  

 

Bestyrelsen diskuterer princippet for lejrskoler. 
Specifikt formuleringen ifht at lejrskoler skal foregå 
i DK.  Alle under eleverne en traditionsrig tur til 
Berlin, men økonomien er ikke til det. Alternative 
muligheder diskuteres. Lærerrepræsentant og 
elevrådet vil gerne at turen bevares. Det frygtes, at 
hvis princippet efterlader mulighed for tur til 
udlandet, vil betyde at skoleledelsen skal skulle 
skuffe elever og lærere årligt.  
 
Er det muligt at rejse pengene på en anden måde? 
Hvor meget må klasserne indsamle? De 
retningslinjer kan tolkes forskelligt. Hvor meget må 
eleverne tilvejebringe? Det er en gråzone, og 
bestyrelsen skal sætte et beløb. Det der bliver 
samlet ind må ikke dække rejsen. En lejrskole bliver 
betalt af skolen.  
 
Man kan undersøge muligheden for at oprette en 
forældreforening med særligt formål at støtte 
foreningen. En fond. De må gerne indsamle penge 
til specifikke formål.  
 



 

 

Tilføjelse til princip nr. 8:  
Princippet revideres ifbm vedtagelse af budget 
årligt. 

   
7. Budget 2021  

Budgettet er vedtaget i Roskilde 
Kommune, der gives en status fra skolens 
ledelse i forhold til konsekvenser for 
Nordskolen.  
 

Skolelederen uddeler det vedtagne budget. Der 
skal kommunalt spares 55 millioner kr. 
 På skoleområdet 11,034 millioner. 
Nordskolen skal forvente at spare ca. 1 million kr.  
 
Der går 6 klasser ud af skolen og 4 ud. Dette vil 
kræve en tilpasning af skolen. Der kommer ikke et 
ide katalog, til hvor pengene skal findes. MED 
udvalg skal lave høringssvar på tilskæringerne. 
Bestyrelsen vil gerne have rundsendt høringssvar 
fra MED udvalget.  

8. Tilsyn i skolegårdene i forbindelse med 
ændrede ringetider for skoleåret 
2020/2021.  
Skolens ledelse giver en orientering 
omkring tilsynet i elevernes pauser.  

Som led i den økonomiske handleplan, har 
eleverne fået forlænget pause. 
Gårdvagtsforpligtigelsen er øget.  
Gårdvagterne går med gule veste, når de er 
gårdvagter. Der er en staldvagt og nogle der 
runderer. Der er forskellig bemanding på Jyl og Bau 
grundet skolernes opbygning.  

9. Orientering fra  
Formand  
Skoleleder 
Orientering om covid-19 
Medarbejder 
 

Skoleder: Covid19 - vi skal sikre at så mange kan 
arbejde hjemme som muligt. Skype og teams 
bruges. Forældremøder via skype, når det giver 
mening. Det tyder på at man har fundet en rimelig 
form til at håndtere smitte blandt elever. Vi er 
bekymrede omkring lejrskolerne. Beslutningen 
omkring gennemførsel bliver truffet tæt på sidste 
afbookningsdato. Vi er udfordret på 
lærere/pædagoger der skal til test. Nu er 
pædagogisk personale kommet på fast track, 
hvilket bør hjælpe på situationen. Vi overvejer om 
forældre skal have lov at hente deres børn i SFO 
med mundbind, da det trækker kraftigt på 
personalet. Musik i skolen er lukket ned. Vi prøver 
at holde fast i klippe/klistre dag. Lucia bliver højst 
sandsynligt streamet. 
 
Ansættelser: Vi opruster til hjemtagelser af elever.  
Vi har ansat lærere til 6. klassesteamet på Jyl. Der 
kommer en del barsler tilbage.  
Der er ansat to afdelingsledere. Tom og Allan. 
 



 

 

Sikker skolevej: Parkeringspladsen på JYL er 
udfordret. Der er en del på knallert. Der er 
ledelsesmæssigt fokus på problemerne.   
 
Der kommer en skraldebil ved Poplen der bakker 
om morgenen i ”myldretiden”. Der er også 
problemer med parkede biler fra vuggestue og 
børnehave. Brian henvender sig.  
 
Skolelederen opfodrer til at bestyrelsen henvender 
sig omkring sikker skolevej (flydende fortove ved 
Osvej). 
 
Medarbejderne: Overvejelser omkring Lucia. Der er 
fokus på Social Kapital. Alle medarbejdere skal 
svare på et spørgeskema. Overvejelser omkring 
indskrivningsprocedurer/infomøde. Et møde med 
tilmelding og herefter workshops.  
Vellykket Lmu dag. Og tak for æbler og kage.  
 
Formanden: Mange henvendelser fra forældre, der 
bekymrer sig om lærersituationen på de to skoler. 
Bekymring omkring brug af vikartimer. Positiv 
tilbagemeldinger fra SFO´en, og håndteringen af 
efterårsferien.  
Skole og forældre: Der er et delegationsmøde på 
Hotel Nyborg Strand. Det bliver i stedet et 
onlinemøde d. 21/11. Samuel, Brit og Grethe 
deltager. Der er en plads tilbage. Tirsdag d. 27. er 
sidste tilmeldingsfrist.  
 
Skole/SFO og klubforum d. 29/10. 17-19 Rådhuset. 
Samuel og Jesper vender tilbage om deltagelse. 
Grethe er Fall back.  

10. 
 

Evt. Jesper Rasmussen italesætter en mail fra 
formanden omkring deltagelse i bestyrelsen. Jesper 
har fravalgt bestyrelsesmøder grundet risikogruppe 
for Covid19.  Jesper har rettet henvendelse til 
forvaltningen ang. utryghed, og det anbefales at 
der tilbydes mulighed via Skype. Jesper ønsker at 
der tilbydes mulighed for at mødes online.  
Der er noget praktik der skal løses.  
 
Vi må gerne melde ind, hvis der er mødedatoer vi 
ikke kan deltage på.  



 

 

11. 
Lukket 
punkt 

 
Status på sammenlægningen inden for 
følgende områder: 
 

 Kulturel sammenlægning 

 Sammenlægning af ressourcer 

 Dobbelt arbejde på de to matrikler 
 

Nuværende struktur evalueres. Temperaturen 
taget på Nordskolen. Der indkaldes til 
ekstraordinært bestyrelsesmøde om ca. 14. dage.  

Punkter 
til næste 

gang: 

 - Jf. Jespers punkt under eventuelt. 
Forretningsorden - mulighed for møder via 
online platform. I styrelsesvedtægten står 
det tvetydigt.  

- Bestyrelsen beder om en orientering 
omkring mellemtilbuddet K og N. Brian 
Kontakter Søren Kokholm.  

   

   


